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118. Godkendelse af dagsorden
Dok.nr.: 5673
Sagsid.:
Initialer: bilc
Åben sag

Beslutning Udvalget for Børn og Undervisning den 12-08-2014

Fraværende: Susanne Bergmann

Godkendt.
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119. Fortsat behandling af budget 2015 - 2018
Dok.nr.: 5839
Sagsid.: 14/2392
Initialer: JEPO
Åben sag

Sagsfremstilling
Udvalget har den 18. juni 2014 behandlet budgetforslag for 2015-2018, herunder 
godkendt de tekniske ændringer til budgettet.
 
Byrådet er den 26. juni 2014 orienteret om budget 2015.
 
Der er efterfølgende kommet ændringer som følge af lov- og cirkulæreprogrammet. 
Ændringerne fremgår af vedlagte bilag, og drejer sig væsentligst om:
Socialstyrelsens/VISO’s overtagelse af ansvaret for at tilvejebringe de specialydelser, der 
i dag hører under de lands- og landsdelsdækkende undervisningstilbud samt ansvaret for 
koordinering af vidensudviklingsområdet.

Retsgrundlag
Styrelsesloven og kommunens styrelsesvedtægt.

Økonomi
Ændringerne som følge af lov- og cirkulæreprogrammet er beregnet til -663.212 kr. i 
2015.

Høring
Ingen

Bilag:
1 Åben Lov- og Cirkulæreprogram - regulering af de generelle tilskud til 

kommunerne i 2015 på Børn- og Undervisningsudvalgets område
80203/14

2 Åben Bemærkninger til Varde kommunes økonomiske konsekvenser i 
forbindelse med lov- og cirkulæreprogrammet 2015 på Børn- og 
Undervisningsudvalgets område

89149/14

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler,
at de foreslåede ændringer vedrørende lov- og cirkulæreprogrammet tages til 
efterretning.

Beslutning Udvalget for Børn og Undervisning den 12-08-2014

Fraværende: Susanne Bergmann

Taget til efterretning.
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120. Budget 2015: Prognose for børnetallet for dagtilbudsområdet 
pr. 15.7.2014

Dok.nr.: 5835
Sagsid.: 14/5202
Initialer: ANBR
Åben sag

Sagsfremstilling
Pr. 15. juli 2014 foreligger prognosen for børnehaverne og vuggestuerne for perioden 1. 
august 2014 – 31. juli 2015.
 
For børnehaverne viser prognosen, at der i 2014/15 forventes at blive 100 færre 
børnehavebørn end i 2013/14. De institutioner/afdelinger, der har det laveste 
gennemsnitlige børnetal i perioden er Billum Børnehave med 31 børn, Regnbuen i Horne 
med 33 børn og Lundparken i Lunde med 29 børn.

I modsætning til prognosen for 2013/14, er der i prognosen for 2014/15 ikke anvist børn 
i Varde fra nord til syd. Det betyder, at Sønderallé i Varde syd og Vestervold i Varde nord 
alene får børn fra syd, hvor der sidste år i prognosen var omkring 20 børn fra nord, der 
fik anvist plads i syd.

Status for vuggestuer/vuggestuegrupperne viser, at ikke alle pladser forventes at blive 
fyldt op i Ølgod, som står til at få 11 børn og i Agerbæk, som står til 8-9 børn. Det er dog 
på nuværende tidspunkt for tidligt heraf at slutte, at der vil være tomme pladser i 
vuggestuegrupperne, da alle børn endnu ikke er skrevet op/født.

Der udarbejdes en månedlig prognose for dagplejen opdelt på byer. Prognosen danner 
udgangspunkt for tilpasninger i dagplejen.

Forvaltningens vurdering
Med prognosetallene, der viser, at børnehaven i Regnbuen i Horne, Lundparken i Lunde 
og Billum Børnehave kommer under 35 børn, kunne det overvejes om, der med henblik 
på driftsoptimering skal etableres et aldersintegreret tilbud for 0-6 årige i de nævnte 
institutioner, jf. det forslag der er udarbejdet for Starup-området. 
 
Nuværende praksis for anvisning af pladser i dagpleje og vuggestuer er, at forældrenes 
ønske om henholdsvis dagpleje eller vuggestueplads imødekommes, også hvis det 
betyder, at der ikke bliver fyldt op i vuggestuerne. I 2008 var der dog en undtagelse i 
Varde by, da det ikke var muligt at rekruttere dagplejere og eneste mulighed for at 
anvise pasning var i vuggestueregi. 

Økonomi
Der tildeles midler til 35 enheder til hver børnehave/børnehaveafdeling uanset det 
faktiske antal passede børn. Det betyder, at der, som det ser ud i prognosen, kan blive 
tale om, at der tildeles ressourcer, der ikke passes børn for. 
 
Økonomisk drejer det sig om ca. 50.000 kr. pr. enhed pr. år. Det betyder eksempelvis, at 
der med et faktisk antal passede børn på 32 i et givent år, er en udgift til tomme pladser 
på ca. 150.000 kr. årligt.
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Driftsudgifter til evt. aldersintegrerede tilbud i Horne, Lunde og Billum kan afholdes 
indenfor det afsatte budget.
 
Etableringsudgifter til evt. aldersintegrerede tilbud skal indarbejdes i budgettet.
 
Budgetforslaget for 2015 baserer sig på prognosen fra 15. juli 2014.

Høring
Ingen. 

Bilag:
1 Åben Oversigt antal børn i dagtilbud 100321/14

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler, 
at orienteringen om prognosen for børnetallet for dagtilbudsområdet fra 1. august 2014 
– 31. juli 2015 tages til efterretning,  
at der tages stilling til, hvorvidt der skal igangsættes tiltag i børnehaverne i Horne, 
Lunde og Billum i forhold til det lave prognosetal, og i givet fald skal etableringsudgiften 
oversendes til budgetbehandlingen, 
at informationer om udviklingen i prognoserne for dagtilbudsområdet indgår i 
budgetprocessen for budget 2015, jf. de potentielle økonomiske konsekvenser af lavere 
børnetal end 35 enheder i en børnehave/børnehaveafdeling. 

Beslutning Udvalget for Børn og Undervisning den 12-08-2014

Fraværende: Susanne Bergmann

Prognosen blev taget til efterretning.
 
Forvaltning tager kontakt til børnehaverne i Horne, Lunde og Billum for afdækning af 
interessen for etablering af et aldersintegreret tilbud, hvorefter sagen forelægges 
udvalget igen.
 
Prognoseudviklingen indgår i budgetprocessen for 2015, jfr. de økonomiske 
konsekvenser af lavere børnetal end 35 enheder i en børnehave/-afdeling.
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121. Udmøntningsforslag for et aldersintegreret tilbud i Starup 
Børnehave

Dok.nr.: 5800
Sagsid.: 14/3758
Initialer: ANBR
Åben sag

Sagsfremstilling
Udvalget gav den 3. juni 2014 forvaltningen i opdrag at udarbejde et konkret 
udmøntningsforslag for et aldersintegreret pasningstilbud fra 0-6 år i HolmeÅhuset i 
Starup med oprettelse af fire 0-2 års pladser, svarende til en reduktion i Dagplejen på en 
dagplejer.
  
Det samlede udmøntningsforslag, herunder de pædagogiske og praktiske 
opmærksomhedspunkter samt erfaringer fra andre kommuner fremgår af doknr. 85261-
14.
 
Et fuldt aldersintegreret tilbud fra 0-6 år indebærer, at institutionen ikke opdeles i en 
traditionel vuggestuegruppe og børnehavegruppe, men i grupper på tværs af alderen 0-6 
år. Der er forskellige muligheder i forhold til institutionens struktur; de 0-2 årige kan 
integreres i basisgrupper med børn fra 0-6 år eller grupperne kan aldersopdeles med for 
eksempel grupper fra 0-4/4,5 år og en gruppe fra 4/4,5-6 år.
 
Det er væsentligt, at tilbuddet i høj grad baseres på en differentieret pædagogik, hvor 
der tages højde for aldersspredningen og de forskellige aldersgruppers udvikling, læring 
og behov. Dette ved både at arbejde i mindre grupper, i aldersopdelte grupper eller i 
fuldt integrerede grupper på tværs af alder, alt efter tema, børnegruppens 
sammensætning og pædagogisk formål.  Et fuldt aldersintegreret tilbud giver mulighed 
for et sammenhængende institutionsliv, med kontinuerlige relationer mellem børn og 
voksne og for at skabe kontinuitet i forældresamarbejdet. Endvidere giver det mulighed 
for at placere søskende i samme børnegruppe. 

Forvaltningens vurdering
Prognosen pr. 15. juli 2014, dok. 249345-12 viser 37 børn til HolmeÅhuset i 2014/15 og 
på den baggrund kan det overvejes hvorvidt det skitserede tilbud skal sættes i værk i 
Starup på nuværende tidspunkt, afhængigt af om det skal ses som et ekstra servicetilbud 
eller et tiltag, der skal sikre driftsgrundlaget.
 
Etableres tilbuddet skal der udarbejdes en konkret implementeringsplan indeholdende 
bl.a. starttidspunkt, aftaler med de faglige organisationer, personalehåndtering samt de 
konkrete pædagogiske og praktiske strukturer omkring tilbuddet. 
 
Ved oprettelse af fire 0-2 års pladser i et integreret tilbud vurderes det mest 
hensigtsmæssigt, at de 0-2 årige placeres i samme børnegruppe, så de også har 
mulighed for at spejle sig i børn i samme aldersgruppe.  
 
Hvorvidt søskende placeres i samme gruppe bør bero på en individuel vurdering.
Vælges det, at de fire 0-2 årige placeres i samme børnegruppe kan det have betydning 
for muligheden for at efterkomme eventuelle forældreønsker herom.
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Med henblik på at sikre den lokale forankring anbefales, at der i HolmeÅhuset med 
udgangspunkt i udmøntningsforslaget arbejdes videre med at definere de konkrete 
pædagogiske og praktiske strukturer omkring tilbuddet.
 
Der vil være behov for mindre justeringer indenfor de eksisterende fysiske rammer, samt 
for indkøb af barnevogne, inventar, legetøj og legepladsudstyr.
Ved etablering af vuggestuepladser afsættes 12.833 kr. pr. plads til etableringsudgifter.
Det forventes, at de 4 pladser kan etableres indenfor dette beløb, som ved 4 pladser 
udgør 51.332 kr.

Retsgrundlag
Dagtilbudsloven

Økonomi
Tildeling og takst:
Tilbuddet foreslås med en ressource svarende til faktor 1,75 af en børnehaveplads, med 
en takst på 2.880 kr., svarende til 25 % i forældrebetaling. 
Denne takst er baseret på at de 0-2 årige i et fuldt aldersintegreret tilbud 
normeringsmæssigt tæller med en lavere faktor end i en vuggestuegruppe og at de 0-2 
årige børn, til forskel fra børn i en vuggestuegruppe, har madpakke og bleer med i 
institutionen.
 
Forskellen mellem udgiften til en dagplejeplads og en fuldt integreret plads udgør 9.180 
kr./barn, svarende til 36.718 kr. for 4 pladser.

Forskellen på forældretaksten er: 
Nuværende takst Dagplejeplads: 2485 kr.
Nuværende takst Vuggestueplads: 3395 kr. 
Forslag til takst integreret 0-2 års plads: 2880 kr. 
 
Etableringsudgifter
Ved etablering af vuggestuepladser afsættes 12.833 kr. pr. plads til etableringsudgifter.
Det forventes, at de 4 pladser kan etableres indenfor dette beløb, som ved 4 pladser 
udgør 51.332 kr. som et éngangsbeløb.
Beløbet dækker udgifter til barnevogne, møbler, andet inventar og legepladsudstyr mv. 
 
Forvaltningen har afdækket om Dagplejen har overkapacitet af inventar/barnevogne, der 
kan overdrages. Da der tidligere er sket overdragelse i forbindelse med nyoprettede 0-2 
års pladser, er dette ikke tilfældet.
 
Drift 
Forskellen mellem udgiften til en dagplejeplads og en fuldt integreret plads udgør 9.180 
kr./barn, svarende til en årlig driftsudgift på 36.718 kr. for 4 pladser.

Høring
Oprettes tilbuddet, sendes forslaget i høring hos de høringsberettigede parter:
FOA
BUPL
Dagplejens bestyrelse og MED-udvalg
Dagtilbuddet Øst’ bestyrelse og MED-udvalg
Andre? 
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Bilag:
1 Åben BU-udv. 03.06.2014: Håndtering af demografiske udfordringer i 

Starup
74556/14

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler,
at udvalget træffer beslutning om, hvorvidt der skal oprettes fire 0-2 års pladser som 
fuldt aldersintegrerede pladser i HolmeÅhuset med den beskrevne ressourcetildeling, 
serviceniveau og takst og dermed sendes i høring hos de høringsberettigede parter.
 

Beslutning Udvalget for Børn og Undervisning den 12-08-2014

Fraværende: Susanne Bergmann

Det vedtoges at forslaget om oprettelse af fire 0-2 års pladser som fuldt 
aldersintegrerede pladser i HolmeÅhuset med den beskrevne ressourcetildeling, 
serviceniveau og takst sendes i høring hos de høringsberettigede parter.
 
Ud over de nævnte høringsparter sendes forslaget ligeledes i høring hos Lokalrådet og 
Udviklingsrådet.
 
Efter høringsfristens udløb vil sagen blive forelagt udvalget til endelig stillingtagen den 7. 
oktober 2014.
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122. Belysning af bygningsstandarden ved Oksbøl Børnehave
Dok.nr.: 5815
Sagsid.: 14/2758
Initialer: ANBR
Åben sag

Sagsfremstilling
Bestyrelsen for S/I Oksbøl Børnehave har indgivet budgetønske til budget 2015 om ny 
børnehave grundet nuværende børnehaves dårlige bygningsmæssige tilstand (doknr. 
29559-14).

Ved behandling af budgetønsker for 2015 på udvalgsmøde den 18. juni 2014 fik 
forvaltningen til opgave at undersøge den estimerede levetid for Oksbøl Børnehaves 
nuværende bygning i forhold til, at det er forsvarligt at drive børnehave i bygningen.

Team Plan og Byg vurderer, at det pt. er forsvarligt at drive børnehave i Oksbøl 
Børnehave, men kan ikke sætte dato på, hvor længe dette er tilfældet. Team Plan og Byg 
anbefaler på den baggrund, at der arbejdes på ændrede forhold inden for 2-3 år. 
I den forbindelse følges bygningens tilstand tæt, og der foretages en årlig screening af 
bygningernes standard. 

På baggrund af seneste prognose, der viser en kommende overkapacitet af 
børnehavepladser i Oksbøl, er der beregnet på udgiften ved at samle 
børnehavepladserne i én ny institution i Oksbøl. Der foreligger således 3 prisoverslag fra 
Team Plan og Byg:

1. Priskalkulation over ny børnehave til 60 børn i Oksbøl på Oksbøl Børnehaves 
eksisterende grund, doknr. 100160-14. Pris 11.277.900 kr.

2. Priskalkulation over ny børnehave i Oksbøl til 60 børn på ny grund, doknr. 
100161-14. Pris 10.779.750 kr.

3. Priskalkulation over ny børnehave for det samlede Oksbøl område til 150 børn, 
doknr. 100162-14. Pris 23.328.000 kr.

I alle overslag tages en række forbehold, som fremgår konkret af det enkelte overslag. 
Ovennævnte er uddybet i doknr. 99625-14.  
 
Fødselstallene i Oksbøl har de seneste år været faldende, hvilket afspejles i prognose af 
5. august 2014, doknr. 115281-13 v.5. Opgørelse over fødselstallet viser, at der pr. 4. 
august 2014 er født 18 børn i Oksbøl. Ved en ren matematisk fremskrivning vil 
fødselstallet for 2014, således være 30 børn, hvilket er 3 børn færre end 2012 og 2 børn 
færre end 2013.
 
Dialog m. bestyrelsesrepræsentant 
Ved dialog med repræsentant fra bestyrelsen ved Oksbøl Børnehave blev det fra den 
lokale repræsentant anført, at byggeprojektet med genopførelse af en ny børnehave på 
eksisterende grund kan gennemføres med præfabrikerede materialer og leve op til 
isoleringskrav m.v. med en kvadratmeterpris på ca. 10.000 kr.  Det anslås at billiggøre 
projektet med 30-40 % svarende til ca. en reduktion på 1 mio. kr. Tilsvarende vil der 
også kunne reduceres i udgiften til genhusning. Samlet set vil projektet kunne 
gennemføres 1,5 til 2 mio. kr. billigere end de beregnede 11 mio. 
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Der gøres ligeledes opmærksom på høje udgifter til forbrug (el, vand og varme) i Oksbøl 
Børnehave, jf. bygningens tilstand. 
 
Lokalt tillægges desuden stor betydning, at der fortsat er 2 selvstændige dagtilbud med 
forskellige profiler i Oksbøl, da det giver valgmulighed for forældre i området. 

Forvaltningens vurdering
På baggrund af at Team Plan og Byg vurderer, at der kan drives børnehave i bygningen 
v. Oksbøl børnehave i de kommende år foreslås, at udvalget følger udviklingen i 
børnetallet i Oksbøl tæt forud for endelig beslutning om fremtidig bygningskapacitet til 
børnehavedrift i Oksbølområdet. Overordnet set vil det være 3 mulige fremtidsscenarier 
for området: nybyggeri af Oksbøl børnehave, nybyggeri af én stor børnehave i Oksbøl 
(sammenlægning af de 2 børnehaver) eller udbygning af børnehaven Skovmusen til én 
stor børnehave i Oksbøl (sammenlægning af de 2 børnehaver). 
 
Samtidig vil en eventuel bosætningsmæssig effekt af eksempelvis bevarelsen af Varde 
Kaserne kunne følges i forhold til antallet af børnehavebørn i Oksbølområdet. 
 

Retsgrundlag
Dagtilbudsloven

Økonomi
Ingen 

Høring
Ingen

Bilag:
1 Åben Budgetoplæg 2015 - ny børnehave i Oksbøl 69088/14
2 Åben Henv. fra Stefan Jull vedr. Oksbøl Børnehaves bygningstilstand 29559/14
3 Åben Oksbøl Børnehave - samlet overslags projekt - Pris kalk 1 - Oksbøl 

Børnehave.pdf
100160/14

4 Åben Oksbøl Børnehave på ny grund - priskalkulation 2 101858/14
5 Åben Oksbøl Børnehave - samlet overslags projekt - Pris kalk 3 - Oksbøl 

Børnehave.pdf
100162/14

6 Åben Prognoser bhv 2014/2015 115281/13
7 Åben Budgetoplæg 2015 tillæg til dok 69088-14 ny bhv i Oksbøl 99625/14

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler, 
at udviklingen i Oksbøl følges tæt med henblik på senere stillingtagen til, hvordan den 
fremtidige bygningskapacitet til børnehavedrift i Oksbølområdet skal se ud.  

Beslutning Udvalget for Børn og Undervisning den 12-08-2014

Fraværende: Susanne Bergmann

Tiltrådt.
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123. Budgetforslag: Etablering af halfaciliteter ved Agerbæk Skole
Dok.nr.: 5823
Sagsid.: 14/2392
Initialer: JEPO
Åben sag

Sagsfremstilling
Agerbæk Skole har fremsendt ønske til budget 2015 om etablering af multihal i 
tilknytning til skolen (doknr. 45862-14). Byggeri og Ejendomme i Årre har udarbejdet 
overslagsberegninger, hvor etableringen anslås til 16 mio. kr. I forbindelse med 
udvalgets behandling af budgetmaterialet ved møde i juni 2014 blev det besluttet, at 
Agerbæks Skoles behov for idrætsfaciliteter skulle afdækkes i forhold til skolens 
elev/klassetal og skolereformens krav. 
 
Agerbæk Skole råder for nuværende over 2 ældre gymnastiksale. Derudover afvikles en 
del af skolens idrætsundervisning i Helle Hallen, hvor skolen altid har kunnet få haltid og 
ikke oplevet utilstrækkelig kapacitet indenfor elevernes skoletid. Hallejen til Helle Hallen 
afregnes efter forbrug af forvaltningen.
 
Forvaltningen har med udgangspunkt i folkeskolelovens krav til idrætsundervisning samt 
folkeskolereformens fokus på mere bevægelse i undervisningen, varierende 
undervisningsformer etc. samt de nuværende faciliteter, der anvendes på Agerbæk 
Skole, udarbejdet en vurdering af, hvorledes de beskrevne behov kan imødekommes.

Forvaltningens vurdering
Agerbæk skole har i indeværende år:

På 0.-6. klassetrin: 1 spor
På 7. klassetrin: 3 spor
På 8.-9. klassetrin: 2 spor

 
Folkeskoleloven fastsætter flg. vejledende timetal (60 minutter) for faget idræt:

Indskoling 0. klassetrin: Intet krav
Indskoling 1.-3 klassetrin: 2 timer/uge
Mellemtrin 4.-6. klassetrin: 3 timer/uge
Overbygning 7.-9. klassetrin: 2 timer/uge

 
Skolens ”behov” i forhold til at opfylde vejledende timetal for idrætsundervisningen er 
således 29 timer/uge.  Forvaltningen beregner ved tildeling af haltid til kommunens 
skoler en ”indesæson” til 20 uger pr. skoleår. Behovet vil med samme udgangspunkt 
over et skoleår for 300 timer til indskolingen/mellemtrin (15 timer/uge x 20 uger = 300 
timer), og 280 timer for udskolingen (14 timer/uge x 20 uger = 280 timer). 
 
I indeværende år har skolen benyttet Helle Hallen i ca. 300 timer, hvor hallejen afregnes 
af forvaltningen.
 
Med udgangspunkt i Fælles Mål for faget idræt er det primært overbygningselever der 
har behov for et inde areal svarende til en ”hel” idrætshal, mens målene for indskoling/ 
mellemtrin vil kunne tilgodeses ved gymnastiksal/minihal.  
 
Med hensyn til skolereformens fokus på ”mere bevægelse” (gns. 45 min/dag) er det 
væsentlig at fastholde, at reformen ikke stiller krav om at bevægelsesaktiviteterne skal 
adskilles fra den almindelige undervisning og henlægges til andre lokaliteter/ 
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idrætsfaciliteter. Tværtimod påpeges det, at det er hensigten at netop ”mere bevægelse” 
skal samtænkes med de eksisterende fag og altså indgå i disse med henblik på at 
understøtte læringen og variere undervisningsformerne. Derfor bør ”mere bevægelse” 
indtænkes i forhold til alle skolens arealer (ude/inde) og ikke kun tænkes placeret i 
sammenhæng med skolernes idrætsfaciliteter.  Den samme tænkning indgår i det 
inspirationskatalog der er udarbejdet af den i Varde Kommune nedsatte arbejdsgruppe 
omkring mere bevægelse i undervisningen. 
 
Med henvisning til ovenstående vil behovene for implementeringen af 
folkeskolereformen, både i forhold til faget idræt og i forhold til mere bevægelse, kunne 
tilgodeses ved etablering af en minihal i tilknytning til skolen, idet skolens behov vedr. 
idrætsundervisning for overbygningselever (og evt. andre elever/brugere) fortsat vil 
kunne tilgodeses i Helle Hallen, der har de nødvendige faciliteter og kapacitet.
 
Såfremt det besluttes at etablere en minihal bør indretning og placering i forhold til 
skolen overvejes.

Retsgrundlag
-----

Økonomi
Der er ikke lavet en konkret beregning på udgiften til etablering af minihal ved Agerbæk 
Skole, men i forbindelse med renovering/nybygning af Lykkesgårdskolen er der her 
udarbejdet overslag, der anslår udgiften til opførelse af en minihal til 9.275.000 kr. 

Høring
ingen

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler,
at sagen indgår som bilag i budgetmaterialet for budget 2015. 

Beslutning Udvalget for Børn og Undervisning den 12-08-2014

Fraværende: Susanne Bergmann

Sagen oversendes til budgetprocessen for budget 2015.



Varde Kommune
Udvalget for Børn og Undervisning 12-08-2014

Side 275

124. Budgetforslag: Renovering af den ældste bygning på Ølgod 
Skole

Dok.nr.: 5837
Sagsid.: 14/9157
Initialer: 47821
Åben sag

Sagsfremstilling
Udvalget for Børn og Undervisning godkendte den 8. april 2014 en bevilling fra anlægs- 
og renoveringspuljen på 223.840 kr. til renovering af skoletoiletter på Ølgod Skole.
 
I forbindelse med at Plan og Byg er på Ølgod Skole vedrørende planlægningen af 
renoveringsopgaven gennemgås beskaffenheden af bl.a. bygningen (Tre9eren) på Ølgod 
Skole, hvor ovennævnte toiletter er placeret (som tilbygning): Tre9eren: År 1925 
bygning – bebygget areal 1080 m2 – Etageareal 1730 m2.
 
Bygningen har et meget porøst murværk, som på sigt kan resulteret i fugtskader/fare for 
skimmelsvamp. I kælderen er der sprungne jerndragere, der er brugt som overliggere til 
kulkælderen. Jerndragerne er efterhånden blevet synlige. Opvarmningen af bygningen er 
meget dyr p.g.a. manglende isolering, og der er El-opvarmning af varmvandsbeholdere. I 
fundamentet er der ca. 1,5 meter fra gulv til jord (krybekælderen). I 2009 blev det 
estimeret, at en renovering kunne udføres for ca. 4,1 mio. kr. Hvis varmesystemet skulle 
ændres, var dette forbundet med yderligere omkostninger.
 
Børnetal i Ølgod området:
Skoledistriktet for Ølgod Skole (samlet distrikt for Byskolen, Skolen ved Skoven, Gårde 
Skole samt Lindbjerg Skole) havde omkring år 2000 et børnetal på ca. 90 til 100 børn pr. 
årgang. I de seneste år er det faldet til 45 til 50 børn pr. årgang. Dvs. at det forventes, 
at Ølgod Skole på sigt bliver tosporet. I ovenstående tal skal fradrages elever, der går på 
friskoler.

Forvaltningens vurdering
Det er forvaltningens vurdering, at det kunne være fornuftigt med en anden prioritering 
af de bevilligede midler til toiletrenoveringen. Det kunne overvejes, som en mere 
langtidsholdbar løsning, at bygningen fra 1925 (Tre9eren) rives ned. Samtidig laves i 
stedet en tilbygning til Nul2eren (indskolingen) med 2 klasselokaler, toiletter, grupperum 
og gangareal, så hele indskolingen kan rummes her. Det anslås, at det nye forslag med 
en tilbygning til Nul2eren (350 m2 á 13.000 kr.) koster 4,6 mio.kr.
 
Da den beskrevne løsning er et anlægsprojekt i millionklassen, forslås det, at sagen 
overgår til budgetprocessen for 2015. 

Retsgrundlag
Intet

Økonomi
Der foreslås oversendt 4,6 mio.kr. til budgetprocessen.
Med hensyn til eventuel nedrivning se doknr. 100965-14.
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Høring
Ingen

Bilag:
1 Åben Nedrivningspris 100965/14
2 Åben Notat om langtidsløsning - Ølgod Skole 101877/14

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler, 
at den påtænkte renovering på Ølgod Skole oversendes til budgetprocessen for budget 
2015. 

Beslutning Udvalget for Børn og Undervisning den 12-08-2014

Fraværende: Susanne Bergmann

Sagen oversendes til budgetprocessen for budget 2015.
 
Forvaltningen får i opdrag at lave en vurdering af den samlede bygningsmasse samt 
udarbejde en oversigt over lokalebehov på Ølgod Skole. På baggrund heraf ønskes 
udarbejdet alternative forslag til håndtering af de beskrevne bygningsmæssige 
udfordringer, idet det er påkrævet at finde en løsning inden for de kommende år.  



Varde Kommune
Udvalget for Børn og Undervisning 12-08-2014

Side 277

125. Undervisningstid i helhedsskolen (specialområdet)
Dok.nr.: 5712
Sagsid.: 13/5789
Initialer: 39144
Åben sag

Sagsfremstilling
En gruppe borgere har henvendt sig til udvalgsformanden og givet udtryk for, at de har 
oplevet utydelig forældrekommunikation fra Skoleafdelingens side i forhold til etablering 
af helhedsskolen på Lykkesgårdskolen.
 
Kritikken fokuserer på, at følgende i forældrekommunikationen ikke har været 
tilstrækkeligt tydeligt:
 
1.  Benyttes minimale undervisningstider eller maksimale undervisningstider i forhold til 

folkeskolelovens § 14b, som sætter følgende ugentlige minimaltider 30 timer (0.-3. 
klasse), 33 timer (4.-6. klasse) og 35 timer (7.-9/10. klasse) og maksimaltiden 35 
timer for alle klassetrin?

2.  Hvornår har forældrene ret til at afhente deres barn henholdsvis, hvornår har 
forældrene krav på opstart af skolekørsel?

 
Undervisningstid i helhedsskolen
I forbindelse med skolereformen har Udvalget for Børn og Undervisning og Byrådet 
godkendt nye koncepter for helhedsskolen på Lykkesgårdskolen og Tistrup Skole (doknr. 
3239-14 og 39309-14). Det har her været sigtet at give børn med særlige behov et 
tilbud på højt niveau og af tilstrækkeligt omfang i forhold til børnenes behov, herunder at 
opfylde skolereformens generelle sigte mod, at alle børn skal have længere skoledag. Det 
har herudover været et sigte, at evt. mulig ventetid i forbindelse med skolekørsel ikke 
hengik som passiv ventetid, men blev anvendt til pædagogisk aktivitet.
 
Folkeskoleloven har indtil 31. juli 2014 indeholdt minimumstimetal og vejledende timetal, 
hvor vejledende timetal har været højeste timetal. Varde Kommune har altid benyttet 
vejledende timetal. Helhedsskolen baserer sig på, at Varde Kommune i skolepolitikken 
fortsat ønsker højeste timetal.

Forvaltningens vurdering
Opfyldelse af konkrete forældreønsker og åbningstidens fordeling:
Det har i kommunikationen med forældrene ikke specifikt fremgået, hvorvidt konceptet 
for helhedsskolen bygger på minimale eller maksimale undervisningstider, herunder 
specifikt været oplyst, at forældrene fortsat har mulighed for selv at afhente deres barn, 
når den daglige undervisningspligt er opfyldt.
 
Skoleafdelingen har på baggrund af forældrehenvendelserne efterfølgende givet 
yderligere oplysning til alle forældre om åbningstider i helhedsskolen og forventede 
afhentningstider for skolekørsel. Der er desuden etableret udvidet åbningstid for alle, 
som har rettet henvendelse om ønske om udvidet åbningstid. 
 
De udarbejdede koncepter for Lykkesgårdskolen og Tistrup Skole bygger på de 
maksimale undervisningstider 35 timer/uge for alle klassetrin i henhold til 
folkeskolelovens § 14 b, stk. 2 og på den hidtidige skolepolitik i Varde Kommune med 
brug af folkeskolelovens højeste timetal.
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Dette timetal opfylder undervisningspligten for alle eleverne og omfatter samtidigt det 
antal timer som den overvejende del af øvrige elever indtil i dag reelt har tilbragt i 
specialtilbuddet og i skoleåret 2014-2015 reelt også ønsker at gøre brug af.
 
Åbningstidens fordeling på Lykkesgårdskolen:
 
Fordeling af ugens 
timer

Klokketider Aktiviteter 
underlagt 
undervisningspligt

Aktiviteter uden for 
undervisningspligten

40 timers samlet 
åbningstid

Kl. 7.45-16.00 
(mandage-
torsdage)
Kl. 7.45-14.45 
(fredage)

 35 timer  5 timer

35 timers 
undervisningstid

 Undervisning
 Pædagogiske 

aktiviteter

Kl. 7.45-15.00
(mandage-
torsdage)
Kl. 7.45-13.45

Ja
Forældrene må 
gerne selv afhente 
deres barn herefter

 

5 timers ventetid på 
skolekørsel

Kl. 15.00-16.00
(mandage-
torsdage)
Kl. 13.45-14.45

Nej Aktiviteten benyttes 
i helhedsskolen 
pædagogisk som 
alternativ til tom 
ventetid

 
Det er forvaltningens oplæg, at det principielle synspunkt i borgerhenvendelsen drøftes i 
forhold til den skriftlige og mundtlige forældrekommunikation og de skolepolitiske 
visioner, som udvalget har lagt til grund for helhedsskolen og kommunens hidtidige brug 
af folkeskolens højeste timetal
 
Fakta om borgerhenvendelserne:
Lykkesgårdskolen: 5 borgere har henvendt sig med ønske om udvidet åbningstid. Der er 
indgået individuelle aftaler, som opfylder alle 5 familiers ønsker til udvidet åbningstid. 
Samme forældregruppe har andetsteds argumenteret for, at undervisningstiden i 
helhedsskolen er for lang. 1 borger har ønsket reduceret tilbud, som muligvis påvirker 
undervisningspligten. Denne sag er sendt i Klagenævnet for Specialundervisning
 
Tistrup Skole: Der er forældre, som har henvendt sig til skolen med spørgsmål til 
undervisningstiden på baggrund af avisartikler primo juli 2014.

Retsgrundlag
LBK om folkeskolen 665 af 20.06.2014
BEK om befordring 688 af 20.06.2014

Økonomi
Hvis udvalget vælger individuelle ordninger på baggrund af minimale undervisningstider 
vil det indebære frit individuelt valg af evt. individuel skolekørsel, og der må således 
påregnes en ikke beregnelig merøkonomi i transportudgiften. Det bør drøftes, hvorvidt 
en sådan beslutning harmonerer med skolepolitikken generelt.
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Høring
Ingen

Bilag:
1 Åben Koncept: Lykkesgårdskolen/heldagsskole 3239/14
2 Åben Specialtilbuddet på Tistrup Skole som helhedsskole 39309/14
3 Åben mininal og maksimaltider/helhedsskolen 89512/14

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler, 
at det bekræftes, at skolepolitikken for specialundervisningen fortsat bygger på 
maksimale undervisningstider og derfor indebærer en ugentlig åbningstid på 40 timer i 
de 2 specialtilbud.
 

Beslutning Udvalget for Børn og Undervisning den 12-08-2014

Fraværende: Susanne Bergmann

Udsat til næste møde (18. august).
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126. Helhedsløsning på fritids- og klubområdet - efter høring
Dok.nr.: 5716
Sagsid.: 13/15802
Initialer: 47821
Åben sag

Sagsfremstilling
Udvalget vedtog den 3. juni 2014 at sende 2 modeller for fritids- og klubområdet i 
høring. Ved høringsfristens udløb den 30. juni 2014 er indkommet høringssvar fra:

 Alle skolebestyrelser
 MED-udvalg på Blåvandshuk Skole
 Ungdomsskolens bestyrelse og MED-udvalg
 Udtalelse fra juniorklubber
 Søndermarkens bestyrelse og medarbejdere
 FællesMED Børn og Unge
 Ølgod Ungdomshus 
 Ølgod Udviklingsråd, Udviklingsrådet HelleVest og HHST Udviklingsråd (Hodde-

Horne-Sig-Tistrup)
 Skovlund Lokalråd og Kulturhus m.fl.
 BUPL Sydjylland og FOA Varde

Forvaltningens vurdering
Juniorklubber:
Af de indkomne høringssvar fremgår positive tilkendegivelser overfor den foreslåede 
harmonisering af området og etableringen af et klubtilbud til eleverne på mellemtrinnet 
ved kommunens skoler.  Der tages dog visse forbehold og rejses forskellige spørgsmål i 
forbindelse hermed. De samlede høringssvar fremgår af doknr. 89141-14.
 
Med hensyn til betaling/ikke betaling er der antalsmæssigt ca. en ligelig fordeling ifølge 
høringssvarene, der giver udtryk for at foretrække brugerbetaling i stedet for et 
gratisstilbud. Af doknr. 100924-14 fremgår en oversigt over hvordan høringssvarene 
fordeler sig). Overordnet set er argumenterne for at pege på brugerbetaling, at en 
brugerbetaling kan bidrage til øget mulighed for at igangsætte aktiviteter i tilbuddet, 
mens argumenterne for et gratistilbud er, at en brugerbetaling kan afholde brugere fra at 
benytte tilbuddet.
 
Det kan overvejes at klubberne decentralt kan beslutte, hvorvidt de vil opkræve op til 
200 kr./måned.
 
For at sikre mulighed for planlægning af tilbuddet er der brug for en registrering af 
tilmeldte børn, ligesom der skal ske en registrering af hensyn til tildelingen af ressourcer. 
Datoen herfor vil være den 5. september svarende til skæringsdatoen for øvrige 
tildelinger til skoleområdet. Administrativt kan området håndteres i eksisterende 
systemer.   
 
Det fremgår derudover, at der bør tages konkret stilling til antallet af åbningsdage og 
den daglige åbningstid eventuelt med inddragelse af lokale behov og ønsker. Da det 
udsendte forslag indebærer, at de kommende juniorklubber etableres i sammenhæng 
med nuværende SFO-1 tilbud på skolerne, foreslås det at skolelederen og 
skolebestyrelsen på den enkelte skole får ansvaret for kvalitet og pædagogisk indhold i 
det lokale tilbud med udgangspunkt i den økonomiske harmonisering samt kommunalt 
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fastsatte minimumskrav til åbningstider/frekvens. Det vil dermed være en lokal 
beslutning om der skal afholdes arrangementer udenfor juniorklubbens normale 
åbningstid (fx aften-/weekendarrangementer) med en bredere målgruppe. Desuden 
foreslås at det lokalt besluttes om der skal laves aktiviteter på ikke-skoledage.
Samtidig vil det lokalt blive muligt at inddrage viden og erfaringer fra de nuværende 
klubtilbud i lokalområdet i forhold til medarbejdere, indhold og evt. lokaler. Dette 
vurderes at være hensigtsmæssigt og er et ønske, der fremkommer i flere af 
høringssvarene.  
 
I forhold til sammenhængen til SFO-1 indebærer dette ikke nødvendigvis at der skal 
være tale om fysisk lokale-/materialefællesskab med nuværende SFO-1, idet andre 
lokaliteter/faciliteter i eller uden for nuværende skolebygninger kan indtænkes i 
overensstemmelse med den nuværende lokale praksis. Aktiviteter og materialer skal 
naturligvis tilpasses målgruppens alder og behov. 
 
De nuværende midler til drift af de bygninger der anvendes til klubaktivitet, er også 
fremadrettet afsat til formålet.
 
Ændringerne er i høringsmaterialet foreslået til ikrafttræden den 1. januar 2015. På 
baggrund af de indkomne høringssvar foreslås at den nye struktur træder i kraft pr. 1. 
august 2015 med henblik på at sikre optimale vilkår for implementeringen. 
 
I høringssvarene peges på, at der bør være fokus på kvaliteten af det pædagogiske 
indhold i kommende juniorklubtilbud. Der vil i lighed med praksis for øvrige tilbud blive 
udarbejdet fælleskommunale retningslinjer og målsætninger for det pædagogiske 
indhold, når den endelige beslutning om den kommende helhedsløsning foreligger. For at 
sikre det bedst mulige udgangspunkt for den lokale udmøntning af et kvalitativt 
pædagogisk klubtilbud overalt i kommunen vil det være hensigtsmæssigt at der 
nedsættes en arbejdsgruppe med repræsentanter for de nuværende klubtilbud, skolerne, 
ungdomsskolen, forvaltningen samt evt. øvrige interessenter med henblik på at 
udarbejde målsætninger, rammer samt inspirationsmateriale i forhold til såvel struktur 
samt det pædagogiske indhold i et kommende tilbud – tilsvarende det, der er udarbejdet 
vedrørende SFO1-tilbuddet. Samtidig udarbejdes en procedure for tilmelding og 
registrering af brugerne i juniorklubtilbuddene. Flere af høringsparterne angiver at de er 
villige til og har interesse i at indgå i et sådant arbejde. 

 
Med henblik på fortsat udvikling og nytænkning indenfor fritidstilbuddet og sammenhæng 
til bl.a. folkeskolereformens intentioner kunne det overvejes at etablere et kommunalt 
udviklingsprojekt, der bygger på det grundlag, der er i det nuværende tilbud på 
Blåvandshuk skole (Samuelsgården) i en nærmere fastsat tidsperiode fx 2 år gennem en 
ekstraordinær tildeling på 500.000 kr. pr. år udover den i oplægget foreslåede tildeling. 
Det vil således ikke være det nuværende SFO-2 tilbud, der fastholdes på Blåvandshuk 
Skole, men der vil ud fra de erfaringer /bygninger, man har på stedet, kunne etableres et 
tilbud, som kunne danne grundlag for videndeling med de øvrige tilbud i kommunen. 
Konkret kunne der indhentes erfaringer med:

 Børn med særlige behov
 Implementering af folkeskolereformen – herunder fx samarbejde med 

foreningsliv, kulturliv
 Sammenhæng mellem skole-/fritidstilbud
 Fastholdelse og rekruttering af brugere
 M.m.
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Blåvandshuk Skole vil i givet fald forpligtes til - i samarbejde med forvaltningen - 
gennem formidling at indhøstede erfaringer løbende i perioden samt ved dens afslutning 
at bidrage til udviklingen af såvel SFO-1-tilbuddet som fritidsklubtilbuddet i hele Varde 
Kommune.
 
”Tirsdagsklubben” bevares og Søndermarkens juniorklub nedlægges, jfr. udvalgets 
beslutning af 3. juni 2014.
 
Der er indkommet et høringssvar fra Skovlund lokalråd og Kulturhus m.fl., som påpeger, 
at der er behov for at der tages stilling til etablering eller videreførelse af et tilbud om 
juniorklub/ungdomsklub i Skovlund. Da der i det udarbejdede høringsmateriale angives, 
at der etableres juniorklubber ved de 20 kommunale folkeskoler i kommunen og 
ungdomsklubber i overbygningsdistrikterne vil tilbuddet til potentielle brugere i Skovlund 
være etableret ved Ansager Skole. Etablering af tilbud i forbindelse med friskoler vil, i 
overensstemmelse med nuværende praksis, kunne ske under folkeoplysningsloven og i 
regi af kultur- og fritidsområdet, hvorfor den eksisterende klub i Skovlund og den 
tilhørende økonomi foreslås overflyttet til Udvalget for Kultur og Fritid med virkning fra 1. 
januar 2015. Fremadrettet vil der blive tildelt ressourcer efter udvalgets praksis.
 
Ungdomsklubber:
Generelt fremgår det af de indkomne høringssvar, at man er positive i forhold til 
fastholdelse/ etablering af 8 ungdomsklubber i kommunen.  Der peges på, at der bør 
skelnes tydeligt mellem tilbud i juniorklubber og ungdomsklubber ved beslutning om 
åbningsfrekvens og betaling, idet indholdet og målgruppe i de 2 tilbud er forskellige.  
Ligeledes peges der på at beslutning om åbningsfrekvens, personale samt lokalitet bør 
tilpasses lokale ønsker og behov. 
Ungdomsskolen påpeger i deres høringssvar at den påtænkte grundtildeling bør tilpasses 
antallet af åbningsdage og brugere i den enkelte ungdomsklub. Ungdomsklubberne 
driftes af Ungdomsskolen, og det er Ungdomsskolens bestyrelse, der har det 
overordnede ansvar for klubberne. Det foreslås, at der også på dette område udarbejdes 
fælleskommunale retningslinjer for tilbuddet. 
 
Vedr. den foreslåede brugerbetaling på 100 kr. pr. måned angives dette at være for højt, 
hvilket kan medføre at potentielle brugere afholder sig fra at benytte tilbuddet. For de 
nuværende ungdomsklubber angives, at der typisk betales et kontingent på 150 kr. pr. 
år.  Med henvisning hertil foreslås et årligt grundkontingent på 300 kr. som det lokalt kan 
besluttes evt. at supplere med en brugerbetaling pr. aktivitet fastsat af den enkelte 
ungdomsklub. 

Retsgrundlag
Folkeskoleloven, Ungdomsskoleloven og Dagtilbudsloven

Økonomi
Økonomien i den foreslåede struktur er den eksisterende økonomi, idet påpeges, at 
præmisser er skønnet ud fra af 1/3 af målgruppen vil benytte tilbuddet.
 
Med godkendelse af den nye struktur bliver tildelingsmodellen ligeledes godkendt, jfr. 
doknr. 62735-14.
 
Udgifterne til evt. udviklingsprojekt i regi af Samuelsgården i Oksbøl i fx 2 år er ikke 
afsat budgettet, og skal evt. indarbejdes i budgettet med 500.000 kr. pr. år.
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Der overføres et budget på 15.000 kr. til Udvalget for Kultur og Fritid til klubben i 
Skovlund.

Høring
Der har været foretaget høring ved følgende parter:
Alle skolebestyrelser
MED-udvalg på Blåvandshuk og Sct. Jacobi Skole
FællesMED Børn og Unge
Ungdomsskolens bestyrelse og MED-udvalg
S/I Søndermarkens bestyrelse og MED-udvalg
FOA, BUPL og DLF
Udviklingsrådene

Bilag:
1 Åben Alle indkomne høringssvar vedr. helhedsløsning på fritids- og 

klubområdet
89141/14

2 Åben BU-udvalget 03.06.2014: Helhedsløsning - fritids- og klubområdet 74554/14
3 Åben Notat til høring - Beskrivelse af model A og B 68894/14
4 Åben Tildeling til junior- og ungdomsklubber fra 1. august 2015 103525/14

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler,
at der – med baggrund i høringssvarene – tages stilling til fremtidig model på fritids- og 
klubområdet, herunder ikrafttrædelsestidspunkt og betaling,  
at den enkelte skoleledelse/skolebestyrelse får ansvaret for den lokale implementering 
og drift af fritidstilbuddet for 4.-6. klasse,
at der udarbejdes fælleskommunale retningslinjer og målsætninger for det pædagogiske 
indhold i junior- og ungdomsklubber, som forelægges udvalget i november 2014, 
at der tages stilling til, hvorvidt der skal igangsættes et udviklingsprojekt i regi af 
Samuelsgården i Oksbøl,
at Tirsdagsklubben fortsat drives af Ungdomsskolen,
at juniorklubben i Søndermarken (efter dagtilbudsloven) nedlægges ved 
ikrafttrædelsestidspunktet af ny struktur,
at den eksisterende klub i Skovlund overføres til Udvalget for Kultur og Fritid, og
at det endelige forslag forelægges Byrådet til godkendelse.

Beslutning Udvalget for Børn og Undervisning den 12-08-2014

Fraværende: Susanne Bergmann

Det indstilles til Byrådet,
at der oprettes en juniorklub ved alle skoler med ikrafttræden 1. august 2015,
at Samuelsgårdens tilbud således kører videre til 1. august 2015,
at der afsættes 500.000 kr. i 2015 til Samuelsgården, som forpligtes til at videndele med 
de nye juniorklubber. Finansiering heraf overgår til budgetseminar for budget 2015, til 
anvendelse i januar/april kvartal 2015,
at forvaltningen får i opdrag at beskrive hvordan de 500.000 kr. konkret anvendes, 
at der udarbejdes fælleskommunale retningslinjer og målsætninger for det pædagogiske 
indhold i juniorklubber, som forelægges Udvalget for Børn og Undervisning den 18. 
november 2014, 
at den enkelte skolebestyrelse får ansvaret for den lokale implementering og drift af 
juniorklubtilbuddet for 4.-6. klasse,
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at det er en lokal beslutning om man vil prioritere afholdelse af arrangementer udenfor 
juniorklubbens normale åbningstid (f.eks. aften-/weekend arrangementer) for en bredere 
målgruppe,
at det lokalt besluttes om der skal laves aktiviteter på ikke-skoledage,
at viden og erfaringer fra de nuværende klubtilbud i lokalområdet inddrages i forhold til 
medarbejdere, indhold og evt. lokaler,
at skolebestyrelsen får kompetence til at beslutte en eventuel egenbetaling på maksimalt 
200 kr. pr. måned for juniorklubtilbud,
at Tirsdagsklubben fortsat drives af Ungdomsskolen,
at juniorklubben i Søndermarken (efter dagtilbudsloven) nedlægges pr. 1. august 2015, 
at den eksisterende klub i Skovlund overføres til Udvalget for Kultur og Fritid, herunder 
finansieringen,
at ressourcen tildeles med 11.311 kr. pr. barn/år, dog minimum 192.000 kr. pr. 
juniorklub, og at den maksimale tildeling er til 100 medlemmer, svarende til 1.131.100 
kr., uanset antallet af faktiske medlemmer  – se doknr. 103525-14.
 
For så vidt angår ungdomsklubber indstilles til Byrådet,
at der i regi af Ungdomsskolen etableres en ungdomsklub på hver af 
overbygningsskolerne, dog alene én i Varde  by med ikrafttræden 1. august 2015,
at der udarbejdes fælleskommunale retningslinjer og målsætninger for det pædagogiske 
indhold i ungdomsklubber, som forelægges Udvalget for Børn og Undervisning den 18. 
november 2014, 
at der fastsættes et årlig kontingent på 300 kr.,
at det lokalt besluttes evt. at supplere med en brugerbetaling pr. aktivitet,
at der tildeles en grundtildeling på 100.000 kr. pr. ungdomsklub og 1.000 kr. pr. barn 
mellem 40-99 indmeldte børn. Ved over 100 børn tildeles 1.121 kr. pr. barn – se doknr. 
103525-14,
at ungdomsklubberne driftes af Ungdomsskolen, og det er Ungdomsskolens bestyrelse, 
der har det overordnede ansvar for klubberne.
 
Marianne Kristiansen (A) ønsker ført til protokol, at der i en overgangs- og 
forsøgsperiode frem til juni 2016 bliver bevilget 1 mio.kr. i skoleåret 2015/2016 fordelt 
med 500.000 kr. i budgetår 2015 og budgetår 2016 for at videreføre et højere 
aktivitetsniveau end det foreslåede på Samuelsgården.
A-gruppen bringer forslaget med til budgetprocessen.
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127. Gensidig orientering
Dok.nr.: 4138
Sagsid.: 14/383
Initialer: bilc
Åben sag

Sagsfremstilling
 
Orientering ved formanden

 Tema-site - folkeskolereformen
 Udvalgets møde med skolelederne om folkeskolereformen – mandag den 20. 

oktober kl. 16-18
 Udvalgets møde med Danske Skoleelever og repræsentanter fra alle kommunens 

elevråd (tidspunkt fastsættes snarest) – doknr. 70550-14

 
 
Orientering ved direktøren

 Henvendelse fra forældrebestyrelsen i Dagtilbud Øst vedr. pasningsressourcer i 
Agerbæk – doknr. 90354-14

 Ansættelser siden sidst inden for Børn og Unge

 
 
Orientering ved udvalgets medlemmer

  

Bilag:
1 Åben Organisationen "Danske Skoleelever" ønsker møde om 

skolereformen
70550/14

2 Åben Forældrebestyrelsen i Dagtilbud Øst vedr. pasningsressourcer i 
Agerbæk

90354/14

Beslutning Udvalget for Børn og Undervisning den 12-08-2014

Fraværende: Susanne Bergmann

Taget til efterretning.
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Bilagsliste

119. Fortsat behandling af budget 2015 - 2018

  

1. Lov- og Cirkulæreprogram - regulering af de generelle tilskud til kommunerne i 2015 
på Børn- og Undervisningsudvalgets område (80203/14) 

2. Bemærkninger til Varde kommunes økonomiske konsekvenser i forbindelse med lov- 
og cirkulæreprogrammet 2015 på Børn- og Undervisningsudvalgets område 
(89149/14) 

120. Budget 2015: Prognose for børnetallet for dagtilbudsområdet pr. 15.7.2014
  1. Oversigt antal børn i dagtilbud (100321/14) 

121. Udmøntningsforslag for et aldersintegreret tilbud i Starup Børnehave
  1. BU-udv. 03.06.2014: Håndtering af demografiske udfordringer i Starup (74556/14) 

122. Belysning af bygningsstandarden ved Oksbøl Børnehave

  

1. Budgetoplæg 2015 - ny børnehave i Oksbøl (69088/14) 
2. Henv. fra Stefan Jull vedr. Oksbøl Børnehaves bygningstilstand (29559/14) 
3. Oksbøl Børnehave - samlet overslags projekt - Pris kalk 1 - Oksbøl Børnehave.pdf 

(100160/14) 
4. Oksbøl Børnehave på ny grund - priskalkulation 2 (101858/14) 
5. Oksbøl Børnehave - samlet overslags projekt - Pris kalk 3 - Oksbøl Børnehave.pdf 

(100162/14) 
6. Prognoser bhv 2014/2015 (115281/13) 
7. Budgetoplæg 2015 tillæg til dok 69088-14 ny bhv i Oksbøl (99625/14) 

124. Budgetforslag: Renovering af den ældste bygning på Ølgod Skole

  1. Nedrivningspris (100965/14) 
2. Notat om langtidsløsning - Ølgod Skole (101877/14) 

125. Undervisningstid i helhedsskolen (specialområdet)

  
1. Koncept: Lykkesgårdskolen/heldagsskole (3239/14) 
2. Specialtilbuddet på Tistrup Skole som helhedsskole (39309/14) 
3. mininal og maksimaltider/helhedsskolen (89512/14) 

126. Helhedsløsning på fritids- og klubområdet - efter høring

  

1. Alle indkomne høringssvar vedr. helhedsløsning på fritids- og klubområdet 
(89141/14) 

2. BU-udvalget 03.06.2014: Helhedsløsning - fritids- og klubområdet (74554/14) 
3. Notat til høring - Beskrivelse af model A og B (68894/14) 
4. Tildeling til junior- og ungdomsklubber fra 1. august 2015 (103525/14) 

127. Gensidig orientering

  1. Organisationen "Danske Skoleelever" ønsker møde om skolereformen (70550/14) 
2. Forældrebestyrelsen i Dagtilbud Øst vedr. pasningsressourcer i Agerbæk (90354/14) 
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Underskriftsblad

Per Rask Jensen

Stig Leerbeck

Marianne Bruun Kristiansen

Arne Lindberg Callesen

Keld Jacobsen

Susanne Bergmann

Tina Agergaard Hansen
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